
Ságvár, Som és Nyim Községek Képviselő-testületei 
 8654 Ságvár, Fő u. 16. 

hivatal@sagvar.hu 
 

Ügyszám: 326-7/2011. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Mely készült Ságvár, Som és Nyim községek képviselő-testületeinek 

2011. április 14.-én megtartott ülésén 
 
Jelen vannak: Kecskés Gábor polgármester 
  Bodóné Császár Anna, Bódis József, Juhász István, Somi Levente, Szarka 
  Norbert képviselő-testületi tagok, Ságvár 
 
  Lenkey Tibor polgármester 
  Paksi Gyula, Simon Balázsné, képviselő-testületi tagok, Som 
 
  Nikovics Tibor polgármester 
  Bodó Tamás, Czunf Tibor, Dormán Eszter, Pappné Babodi Tímea 
  képviselő-testületi tagok, Nyim 
 
Távol van: Lengyel Ferenc képviselő-testületi tag, Ságvár 
  Orbán Károly, Sipos Tibor képviselő-testületi tagok, Som  
 
Állandó meghívottként jelen van: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 
 
Meghívottként jelen vannak: Balassa Lászlóné gazdasági vezető 
  Boda Csaba iskolaigazgató 
  Kovács Gréta pénzügyi előadó 
  Vargáné Szigeti Irén óvodavezető 
  Juhász Zoltán rendszerigazgató, Privát Tender Kft. 
  Gyarmati László szervező, Privát Tender Kft. 
 
Kecskés Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a testületek 
határozatképesek, mivel a határozatképességhez szükséges számban a képviselők jelen 
vannak, valamint azt, hogy az ülés az SZMSZ-nek megfelelően lett összehívva. 
Kérte, hogy a napirend megszavazása előtt vegyenek fel az „Egyebek” napirendek között 
„Tájékoztató szélerőmű telepítéséről és annak megvalósíthatóságáról” című napirendet. 
 
A képviselő-testületek a napirend változtatásával egyetértettek. 
 
Kérte a képviselő-testületek hozzájárulását az ülésen elhangzottak diktafonon való 
rögzítéséhez. 
 
A képviselő-testületek az ülésen elhangzottak diktafonon való rögzítéséhez hozzájárult. 
 
Javasolta, hogy a testületek fogadják el a javasolt változtatással a napirendet. 
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Napirend: 
 
1.) A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” Napköziotthonos 

Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének módosítása 
Előadó: Boda Csaba iskolaigazgató 

 Vargáné Szigeti Irén óvodavezető 
 
2.) Beszámoló a Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a 

„Bóbita” Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének 
végrehajtásáról 
Előadó: Boda Csaba iskolaigazgató 

 Vargáné Szigeti Irén óvodavezető 
 
3.) Előterjesztés a 2010. évi közoktatási normatíva elszámolásáról 

Előadó: Kecskés Gábor polgármester 
 
4.) Ságvár – Som – Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének módosítása 

Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 
 
5.) Beszámoló Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 

végrehajtásáról 
Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 
 

6.) Beszámoló Ságvár – Som – Nyim Körjegyzősége 2010. évi munkájáról 
Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 

 
7.) A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola alapító okiratának 

módosítása 
Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 

 
8.) Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége Szervezeti és Működési Szabályzatának 

elfogadása 
Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 

 
9.) Egyebek 
- Tájékoztató szélerőmű telepítéséről és annak megvalósíthatóságáról 
 
A képviselő-testületek a napirendet elfogadták. 
 
1.) A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének módosítása 

Előadó: Boda Csaba iskolaigazgató 
 Vargáné Szigeti Irén óvodavezető 
(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Kecskés Gábor polgármester megkérdezte, hogy az intézményvezetők vagy a képviselő-
testületek tagjai kívánnak-e kiegészítéssel élni az írásbeli előterjesztéssel kapcsolatban? 
Az intézményvezetők és a képviselő-testületi tagok nem kívántak kiegészítést tenni. 
 
Kecskés Gábor polgármester javasolta a költségvetés módosítását. 
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
31/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének módosítását 
elfogadta. 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
25/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének módosítását 
elfogadta. 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
30/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének módosítását 
elfogadta. 
 
2.) Beszámoló a Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének végrehajtásáról 

Előadó: Boda Csaba iskolaigazgató 
 Vargáné Szigeti Irén óvodavezető 
(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Kecskés Gábor polgármester megkérdezte, hogy a ruházati költség hozzájárulás miért jött át 
2010. évre? 
Elmondta, hogy az óvodai konyhán változás történt, 2 szakács lett felvéve, akiket nagyon 
dicsérnek a szülők és az ott étkezők. 
Külön kiemelte, hogy Balassa Lászlóné gazdasági vezetőnek köszönhetően közel 6 millió 
forint ÁFA-t tudtak visszaigényelni az elmúlt 5 évből, amiért köszönet jár neki. Tájékoztatta a 
testületeket, hogy Ságvár, mint gesztor önkormányzat, pályázatot nyújtott be az iskolai 
villany- és gázvezetékek kicserélésre, az alsó épület nyílászáróinak kicserélésre, 
parkettázásra, falak felújítására, tetőcserére és egyéb javításokra. A pályázaton 30 millió 
forintot lehet nyerni, az önrész 20%. Az intézménnyel egyeztetve kérték a vezetőket, hogy 
ami eddig felújításra és karbantartásra volt betervezve, még ne költsék el, mert egy 
esetleges nyertes pályázat esetén szükség lesz rá. 
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Balassa Lászlóné elmondta, hogy technikai okok miatt nem tudták lejelenteni időben ezt a 
tételt, így az átcsúszott a 2010. évre. 
 
Paksi Gyula megkérdezte, hogy milyen létszámban jelentkeztek a szakácsi állásokra és 
milyen kritériumok alapján lettek kiválasztva? 
 
Vargáné Szigeti Irén elmondta, hogy 12 jelentkező volt, 2 somi, 1 nyimi, a többi ságvári és 
siófoki pályázó volt. A jelölteket próbafőzésen tesztelték és utána választottak. 
 
Kecskés Gábor polgármester javasolta a beszámolók elfogadását. 
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
32/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének végrehajtásáról 
szóló beszámolót elfogadta. 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
26/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének végrehajtásáról 
szóló beszámolót elfogadta. 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
31/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola és a „Bóbita” 
Napköziotthonos Óvoda és Integrált Bölcsőde 2010. évi költségvetésének végrehajtásáról 
szóló beszámolót elfogadta. 
 
3.) Előterjesztés a 2010. évi közoktatási normatíva elszámolásáról 

Előadó: Kecskés Gábor polgármester 
(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Kecskés Gábor polgármester jelezte, hogy téves számadatok szerepelnek a határozati 
javaslatban és ismertette a helyes számokat. Nem értett egyet azzal a gyakorlattal, hogy csak 
becslés alapján, előre kell lejelenteni a normatíva igényt. A 2010. évi normatívában a 
bölcsődei létszám is kérdéses volt, ezért lett ilyen magas összeg mindhárom községnek. Nyim 
községet erején felül megterhelné, ha egyszerre és most kéne visszafizetnie a rá eső részt, 
így javasolta a ságvári képviselő-testületnek, hogy előlegezzék meg a ságvári költségvetésből 
ezt az összeget, amit Nyim 12 hónap alatt lassan visszafizetne. 
 
A ságvári képviselő-testület a javaslatot egyhangúan elfogadta. 
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Lenkey Tibor polgármester elmondta, hogy a somi testületi ülésen tudomásul vette a 
visszafizetési kötelezettséget, de jelezte, hogy rossz gyakorlat az, hogy január elején 
elosztanak mindent, majd ilyen költségek is megjelennek. Jelezte, hogy Somot is rendkívül 
negatívan érinti a rá eső összeg, de valahogyan ki tudják majd fizetni. Tisztességesnek 
tartotta a ságvári testület döntését Nyimmel kapcsolatban. Javasolta a somi testületnek 
elfogadni az előterjesztést. 
 
Bodóné Császár Anna javasolta, hogy engedjék meg Som községnek is, hogy két részletben 
fizethesse be a rá eső összeget. 
 
Kecskés Gábor polgármester megkérdezte Kovács Grétát, hogy pénzügyi szempontból ez 
megoldható-e? 
 
Kovács Gréta véleménye szerint kivitelezhető a javaslat. 
 
A ságvári képviselő-testület a javaslatot egyhangúan elfogadta. 
 
Nikovics Tibor polgármester elmondta, hogy Nyim amikor kellett, hozzájárult az iskola-
óvoda munkálataihoz, sajnos most nem tudják egyben kifizetni a normatíva összegét. Idén 2 
millió forinttal kapott kevesebbet a nyimi önkormányzat az államtól. 
 
Kecskés Gábor polgármester javasolta a határozati javaslat elfogadását. 
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
33/2011. (04.14.) számú határozat: 

1.) A képviselő-testület a 2010. évi normatíva elszámolással kapcsolatban Ságvár község 
Önkormányzatára eső 5.003.889 Ft-ot, Som község Önkormányzatára eső 767.923 Ft-
ot, Nyim község Önkormányzatára 792.695 Ft-ot fogadja el. 

2.) Som Község Önkormányzata a fizetési kötelezettségét 2 részletben, 2010. április 30.-
ig, valamint 2011. június 30.-ig teljesíti Ságvár község Önkormányzatának 11743040-
15396183-00000000 számú költségvetési bankszámlájára. 

3.) Nyim Község Önkormányzata a fizetési kötelezettségét 12 részletben, havi 
lebontásban 2012. március 31.-ig, teljesíti Ságvár község Önkormányzatának 
11743040-15396183-00000000 számú költségvetési bankszámlájára. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Kecskés Gábor polgármester 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
27/2011. (04.14.) számú határozat: 

1.) A képviselő-testület a 2010. évi normatíva elszámolással kapcsolatban Ságvár község 
Önkormányzatára eső 5.003.889 Ft-ot, Som község Önkormányzatára eső 767.923 Ft-
ot, Nyim község Önkormányzatára 792.695 Ft-ot fogadja el. 

2.) Som Község Önkormányzata a fizetési kötelezettségét 2 részletben, 2010. április 30.-
ig, valamint 2011. június 30.-ig teljesíti Ságvár község Önkormányzatának 11743040-
15396183-00000000 számú költségvetési bankszámlájára. 
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3.) Nyim Község Önkormányzata a fizetési kötelezettségét 12 részletben, havi 
lebontásban 2012. március 31.-ig, teljesíti Ságvár község Önkormányzatának 
11743040-15396183-00000000 számú költségvetési bankszámlájára. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Lenkey Tibor polgármester 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
32/2011. (04.14.) számú határozat: 

1.) A képviselő-testület a 2010. évi normatíva elszámolással kapcsolatban Ságvár község 
Önkormányzatára eső 5.003.889 Ft-ot, Som község Önkormányzatára eső 767.923 Ft-
ot, Nyim község Önkormányzatára 792.695 Ft-ot fogadja el. 

2.) Som Község Önkormányzata a fizetési kötelezettségét 2 részletben, 2010. április 30.-
ig, valamint 2011. június 30.-ig teljesíti Ságvár község Önkormányzatának 11743040-
15396183-00000000 számú költségvetési bankszámlájára. 

3.) Nyim Község Önkormányzata a fizetési kötelezettségét 12 részletben, havi 
lebontásban 2012. március 31.-ig, teljesíti Ságvár község Önkormányzatának 
11743040-15396183-00000000 számú költségvetési bankszámlájára. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Nikovics Tibor polgármester 
 
4.) Ságvár – Som – Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének módosítása 

Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 
(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Kecskés Gábor polgármester elmondta, hogy jól gazdálkodott a Körjegyzőség, a bevételi és 
kiadási oldal módosult a választások miatt.  
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
34/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 
módosítását elfogadta. 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
28/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 
módosítását elfogadta. 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
33/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 
módosítását elfogadta. 
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9.) Beszámoló Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 
végrehajtásáról 
Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
Kecskés Gábor polgármester elmondta, hogy jól dolgozott a korábbi jegyző. 
 
Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy idén valószínűleg nem marad ennyi 
pénzmaradvány, mivel a hivatal felújítás alatt áll. A folyosóra járólap, több irodába parketta 
került, remélhetőleg decemberig végeznek a tejes felújítási munkával. 
 
Kecskés Gábor polgármester hozzátette, hogy a munkát a ságvári munkások végezték el, 
ezzel is spórolni tudtak. 
Javasolta, hogy fogadják el a beszámolót. 
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
35/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadta. 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
29/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadta. 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
34/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi költségvetésének 
végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadta. 
 
6.) Beszámoló Ságvár – Som – Nyim Körjegyzősége 2010. évi munkájáról 

Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 
(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy a beszámoló a kollégák által leírt munka 
alapján készült el, mivel csak 2 hónapig volt ő a hivatalvezető 2010-ben. 
 
Kecskés Gábor polgármester elmondta, hogy igyekeznek megoldani az átszervezést, 
kialakításra kerül egy ügyfélszolgálati iroda is, ahol az alapvető formanyomtatványok és 
információk beszerezhetőek lesznek a lakosság részéről. Így próbálják meg tehermentesíteni 
az ügyintézőket. Felvettek egy informatikust is, aki remek munkát végez és szeretnék majd a 
továbbiakban is foglalkoztatni. 
A településfejlesztési előadó helyén ismét Varga József dolgozik fél évig 4 órában. A pályázat 
a jövő héten lesz kiírva egy végleges munkatárs alkalmazására, de máris lenne rá több 
jelentkező Siófokról. 
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
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36/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi munkájáról szóló beszámolót 
elfogadta. 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
30/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi munkájáról szóló beszámolót 
elfogadta. 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
35/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége 2010. évi munkájáról szóló beszámolót 
elfogadta. 
 
7.) A Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola alapító okiratának 

módosítása 
Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy az alapító okiratot egyszer már 
módosították, most az Államkincstár ismét kérte, hogy javítsanak rajta a normatíva lehívás 
miatt. 
 
Kecskés Gábor polgármester elmondta, hogy alkalmazkodni kell az Államkincstárhoz, 
Folyamatosan figyelni kell a változásokat. 
Javasolta a módosítás megszavazását. 
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
37/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület a Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola alapító okiratának 
módosítását elfogadta. 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
31/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület a Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola alapító okiratának 
módosítását elfogadta. 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
36/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület a Szilády Áron Általános és Alapfokú Művészeti Iskola alapító okiratának 
módosítását elfogadta. 
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8.) Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége Szervezeti és Működési Szabályzatának 
elfogadása 
Előadó: Dr. Schmieder Ibolya körjegyző 

(Az írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy az SZMSZ felülvizsgálata szükségessé vált 
már, itt szintén nem lehet a törvényből szó szerint idézni, csak hivatkozni a bizonyos 
bekezdésekre. A Körjegyzőség 11 fővel dolgozik jelenleg és bár korábban 
létszámcsökkentésről volt szó, kérte a testületeket, értsenek egyet ezzel a létszámmal, mivel 
a jelenleg határozott idejű szerződéssel alkalmazott informatikust jövőre köztisztviselőként 
szeretnék alkalmazni. Indoklásában elmondta, hogy a titkárságon egy fővel kevesebben 
vannak, mint korábban, erre a helyre vennék föl. Több köztisztviselő is nyugállományba 
vonul, az ő helyükre is ki kell írni a pályázatokat. Ezek után munkaköri átcsoportosítások is 
lesznek. 
Kiemelte, hogy az ügyfélfogadásban változás lesz, 8-tól 12-ig és délután 13 órától 15 óra 30-
ig lesz minden nap, csütörtökön pedig szünetel az ügyfélfogadás, hogy legyen idő a 
háttérmunka elvégzésére.  
 
Lenkey Tibor polgármester kiemelte, hogy Somban a körjegyző már együtt tartja az 
ügyfélfogadást vele, ami véleménye szerint hatékonyabbá teszi a munkát. Az SZMSZ-szel 
kapcsolatban nemtetszését fejezte ki, hogy amíg az óvodát és iskolát kötelezték 
létszámleépítésre, addig a Körjegyzőséget nem. Értette, hogy a jó munkához megfelelő 
munkaerő szükséges, de jelezte, hogy Somban például évek óta nincsen állandó munkás. 
Véleménye szerint kérdéses, hogy az önkormányzatok jelenlegi anyagi helyzetükben meddig 
tudják fenntartani azt a helyzetet, hogy az intézmények fenntartása mellett el kell látni a 
település egyéb kötelező feladatait is.  
Kifogásolta továbbá, hogy az SZMSZ-ben csak másfél órás a fogadóórája a korábbi 3 óra 
helyett, igaz, sokszor jóval tovább ott van a körjegyző, mint a hivatalos ügyfélfogadási idő.  
Jelezte, hogy sok a hiba az adóbefizetéseknél, sokszor rossz számlaszámra utalják el vagy 
rosszul töltik ki a csekket. Szeretné, ha az adókivetések után közvetlenül legyen kint egy-két 
alkalommal egy kolléga, aki segít kitölteni ezeket. 
Összességében egyetértett a benyújtott előterjesztéssel és javasolta elfogadni azt. 
 
Kecskés Gábor polgármester elmondta, hogy valószínűleg csökkenteni fogják a kis 
önkormányzatok számát. Ennek elkerülése érdekében megkereste őt Siójut község 
polgármestere, hogy csatlakozni kívánnak a Körjegyzőséghez. A polgármester tárgyalásokat 
folytat Nagyberénnyel is, aki köztudottan el van adósodva, ők még nem döntöttek. Így 
megmaradna a hivatal Ságváron és nem kellene Siófokon ügyet intézni. Ehhez viszont fenn 
kell tartani a jelenlegi létszámot, sőt, valószínűleg a másik két településről is kell átvenni 
legalább egy adós és egy pénzügyes kollégát. 
 
Bodóné Császár Anna megkérdezte, hogy az adóscsekkekre nem lehetne-e már előre 
rányomtatni az összeget a tévedések elkerülése érdekében? 
 
Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy ezzel csak az a probléma, hogy sokan nem 
tudják egyszerre kifizetni az adót, így azoknak nem tudnak előre összeget nyomtatni rá. 
Megjegyezte, hogy megújult a ságvári honlap, amit éppen az új kolléga tett rendbe. 
 
Simon Balázsné kérte, hogy Nyimhez hasonlóan Somban is 15 órától 16:30-ig legyen a 
fogadóóra, ami szerinte sokkal ügyfél centrikusabb időpont. 
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Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy addig van kint fogadóórán, amíg vannak 
emberek, úgyhogy ez nem okoz problémát. 
 
Ságvár község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
38/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület a Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége Szervezeti és Működési Szabályzatát 
elfogadta. 
 
Som község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
32/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület a Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége Szervezeti és Működési Szabályzatát 
elfogadta. 
 
Nyim község képviselő-testülete egyhangú szavazással az alábbi határozatot hozta: 
 
37/2011. (04.14.) számú határozat: 
A képviselő-testület a Ságvár-Som-Nyim Körjegyzősége Szervezeti és Működési Szabályzatát 
elfogadta. 
 
9.) Egyebek 
 
9./a.) Tájékoztató szélerőmű telepítéséről és annak megvalósíthatóságáról 
 
Juhász Zoltán elmondta, hogyan épül föl a Privát Tender Kft., tájékoztatta a testületeket a 
szélerőművek telepítésének folyamatáról, ennek lebonyolításáról, valamint a megépülést 
követő üzemeltetésről. Jelezte, hogy amennyiben bárkinek igénye lenne további 
információra, készséggel állnak rendelkezésre. 
 
A képviselő-testületek a tájékoztatást tudomásul vették. 
 
9./b.) Óvodai Anyák napi ünnepség megtartása 
 
Bodóné Császár Anna megkérdezte az óvodavezetőt, igaz-e a hír, miszerint idén nem 
kívánnak Anyák napi ünnepséget szervezni az intézményben? 
 
Vargáné Szigeti Irén elmondta, hogy a nevelő testület döntött úgy, hogy nem fognak idén 
közös Anyák napi ünnepséget szervezni a gyerekeknek, amit a Szülő Munkaközösséggel is 
megvitattak. Véleménye szerint ez annyira szakmai kérdés, hogy nem fejtené ki az ülésen, 
viszont bárkivel megbeszéli az óvodában, akit érdekel a döntés háttere.  
 
Bodóné Császár Anna kijelentette, őt soha nem fogják tudni meggyőzni arról, hogy 
szakmailag megmagyarázható lenne egy ilyen hagyomány megszakítása. 
 
Kecskés Gábor polgármester megdöbbenésének adott hangot ezzel kapcsolatban, mivel 
most először hallott erről. Véleménye szerint egy ilyen ünnepség csakis az iskola és óvoda 
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keretein belül kerülhet megrendezésre, függetlenül attól, hogy a gyerekek minden bizonnyal 
otthon is megköszöntik az édesanyákat. 
Javasolta, hogy az önkormányzatok testületei, mint fenntartók szavazzanak arról, miszerint 
kötelezik az óvodát az Anyák napi ünnepség megtartására. 
 
Szarka Norbert kérte Vargáné Szigeti Irént, hogy legalább tájékoztató jelleggel magyarázza el 
a döntés okait. 
 
Vargáné Szigeti Irén elmondta, a több évtizedes tapasztalatok azt mutatják, hogy egy Anyák 
napja annyira bensőséges ünnep, amit egy óvodás korosztály még nem feltétlenül ért meg és 
szerencsésebb lenne, ha minden gyermek otthon, csakis az anyjával osztaná meg ezt a 
napot. Az óvoda természetesen partner abban, hogy felkészíti a gyermekeket, verset 
tanítanak nekik és készíthetnek ajándékot is, amit aztán majd négyszemközt adhat át a 
szülőnek. Véleménye szerint ezt az ünnepet nem lehet „kirakati munkaként” megoldani. 
Másik indok, hogy a magas csoportlétszámok miatt nehéz megfelelő helyet találni egy közös 
ünnepségre, főleg rossz idő esetén. Szintén a magas létszám miatt nehéz betanítani a 
gyerekeknek egy színvonalasabb műsort. 
Sajnálattal tapasztalta a mostani hozzászólásokból, hogy a jelen lévő képviselők minden 
bizonnyal azzal mérik le az óvónők munkáját, hogy milyen műsort tudnak betanítani egy-egy 
csoportnak.  
Jelezte továbbá, hogy a szavalóversenyről is negatív kritika érte az óvodás korcsoportot, 
miszerint ők voltak a legfelkészületlenebbek.  
 
Kecskés Gábor polgármester közölte, hogy a kultúrházat bármikor szívesen odaadják ilyen 
célokra.  
 
Vargáné Szigeti Irén véleménye szerint ez nem megoldható, mivel a kisgyermekeknek nem 
ez a megszokott környezetük. 
Kihangsúlyozta, a nevelő testület nem azt mondta, hogy nem tartják meg, ugyanúgy vállalják 
a gyerekek felkészítését, csupán az forma változna meg. 
Jelezte egyúttal, hogy a ballagásnál is változások lesznek, idén már nem együtt fog ballagni a 
három csoport, hanem külön-külön, nehogy az legyen, mint amire szokott precedens lenni, 
hogy a szülőt csak addig érdekli a műsor, amíg az ő gyereke szerepel. 
 
Pappné Babodi Tímea elmondta, hogy ő is óvodában dolgozik és egyetértett Vargáné Szigeti 
Irén abbéli meglátásával, hogy csak az tudja, mennyire megterhelő a gyerekeknek egy ilyen 
műsor betanulása, aki foglalkozik velük. Ráadásul nem csak egy ünnep van az évben, amire a 
szülők elvárják a műsort. Véleménye szerint sok szülőt nem érdekli maga a műsor, hanem a 
másik anyukával beszélget, mialatt egy kisgyerek verset mond. 
 
Kecskés Gábor polgármester elmondta, hogy több ballagáson is részt vett és nem tapasztalt 
olyan eseteket, amiket az óvodavezető most elmondott. Úgy ítélte meg, hogy a műsor 
betanítsa plusz munkát jelent az óvónőknek és ezért nem akarják megtartani. 
 
Szarka Norbert jelezte, ő mindenképpen tartózkodni fog, ha szavazásra kerül a sor, mivel 
véleménye szerint ez egy olyan kérdés, amit nem lehet első felindulásból megoldani, csak 
elmérgesíteni és kötelezni határozattal. 
 
Nikovics Tibor polgármester elmondta, hogy a pedagógusi munka egy hivatás, nem szabad 
feladni, ezért kérte az óvodavezetőt, hogy tartsák meg mégis az Anyák napját.  
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Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy a gyerekek önbizalmának jót tesz a 
szereplés és ez befolyásolhatja a további fejlődését.  
 
Dormán Eszter megkérdezte, hogy van-e egyáltalán jogköre a testületeknek erről szavazással 
dönteni, nem szakmai-e ez a témakör? 
 
Kecskés Gábor polgármester közölte, hogy mint fenntartók, lehet erről szavazást tartani. 
Javasolta ismét, hogy szavazzanak a kérdésről. 
 
Ságvár község képviselő-testülete 4 igen, 3 tartózkodó, valamint ellenszavazat nélkül az 
alábbi határozatot hozta: 
 
39/2011. (04.14.) számú határozat: 
Ságvár, Som és Nyim községek képviselő-testületei, mint a „Bóbita” Napköziotthonos Óvoda 
és Integrált Bölcsőde fenntartói, kötelezik arra a nevelő testületet, hogy készítsék fel a 
gyerekeket és tartsanak az óvodában közös Anyák napi ünnepséget  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Kecskés Gábor polgármester 
 
Som község képviselő-testülete 2 igen, 1 tartózkodó, valamint ellenszavazat nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 
 
33/2011. (04.14.) számú határozat: 
Ságvár, Som és Nyim községek képviselő-testületei, mint a „Bóbita” Napköziotthonos Óvoda 
és Integrált Bölcsőde fenntartói, kötelezik arra a nevelő testületet, hogy készítsék fel a 
gyerekeket és tartsanak az óvodában közös Anyák napi ünnepséget  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Lenkey Tibor polgármester 
 
Nyim község képviselő-testülete 3 igen, 2 tartózkodó, valamint ellenszavazat nélkül az 
alábbi határozatot hozta: 
 
38/2011. (04.14.) számú határozat: 
Ságvár, Som és Nyim községek képviselő-testületei, mint a „Bóbita” Napköziotthonos Óvoda 
és Integrált Bölcsőde fenntartói, kötelezik arra a nevelő testületet, hogy készítsék fel a 
gyerekeket és tartsanak az óvodában közös Anyák napi ünnepséget  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Nikovics Tibor polgármester 
 
Bejelentések, kérdések 
 
Czunf Tibor megkérdezte, hogy mi lehet az oka az óvodai étkeztetésben beállt hatalmas 
változásnak? 
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Kecskés Gábor polgármester elmondta, hogy több intézkedést is bevezettek, ami a minőség 
javulásához vezetett. 
 
Simon Balázsné elmondta, hogy a legutóbbi látogatása során csak pozitív tapasztalatokat 
szerzett és meg volt elégedve a szolgáltatás minőségével. 
 
Bodóné Császár Anna megkérdezte, hogy sikerült-e felülvizsgálni a vagyonbiztosítási 
szerződéseket, valamint azt, hogy hogyan áll a földgáz beszerzésére kiírt közbeszerzés? 
MI lett az eredménye a közfoglalkoztatás-szervező pályázatnak és sikerült-e már belépni a 
Balatonföldvári Behajtási Társulásba? 
Kérte, hogy a saját testületi ülésükre hozzanak be egy listát az adótartozásokról. 
 
Dr. Schmieder Ibolya körjegyző elmondta, hogy a társuláshoz elment a belépési 
szándéknyilatkozat, viszont minden tagnak saját ülésen kell döntenie arról, hogy hozzájárul-e 
az új tagok felvételéhez, ami több hónapig is eltarthat. Februártól elkezdték a végrehajtási 
eljárásokat, kocsikat vonnak ki a forgalomból, letiltanak a bérekből, ha kell. 
A közfoglalkoztatás-szervező pályázaton nem nyert a Körjegyzőség egyik települése sem, ami 
azért is felettébb furcsa, mivel több település tízen felüli embert foglalkoztathat ezen a 
munkaterületen. Ez ügyben levelet fognak írni a kuratóriumhoz. 
Sikerült a vagyonbiztosításokat felülvizsgálni, minden településnek tudtak spórolni. Ehhez 
majd módosítani kell a Körjegyzőség költségvetését. 
A földgáz megyei szinten lett elkezdve, benyújtották a szándéknyilatkozatokat, valószínűleg 
egy hosszabb közbeszerzési eljárás van folyamatban az ügyben. 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kecskés Gábor s.k. Lenkey Tibor s.k. Nikovics Tibor s.k. Dr. Schmieder Ibolya s.k. 
polgármester polgármester polgármester körjegyző 


